
PROSINEC  2008

Novoveselsk˝
zpravodaj

Vážení spoluobčané,
v posledních dnech roku 2008 si vám dovoluji popřát klidný a spokojený vánoční čas, krásné 
chvíle v kruhu vaší rodiny  a svých blízkých.
V novém roce 2009 vám všem přeji hodně zdraví, štěstí, osobních i pracovních úspěchů.

                                                                                         Ivo Jonák – starosta městyse

Události z obřadní síně v letošním roce
V neděli 9. listopadu proběhlo v obřadní síni městyse 

slavnostní vítání občánků. Od vedení městyse obdržely 
děti poukázku na 3 000 Kč a maminky kytičku.

Do našeho městyse byly přivítány tyto děti:
Radim Svatoň 10.6. 2008 
Natálie Pohanková 28.7. 2008 
Barbora Kotíková 29.7. 2008 
Šarlota Dudková 18.8. 2008 
Jakub Chalupa 20.8. 2008 
Dominik Bartůněk 20.9. 2008 
Natálie Merunková 25.9. 2008 

Životní jubilea našich občanů
v I. čtvrtletí roku 2009 

Milada Cimplová 15. 1. 1934 75 let Nová 208
Jaroslav Dvořák 23. 2. 1939 70 let K Újezdu 143
Marie Doležalová 10. 2. 1916 93 let Příčná  222
Marie Zmeškalová 6. 3. 1929 80 let U Rybníka 155

Vážení spoluobčané, 
děkujeme vám, že třídíte odpad. Je právě vaší zásluhou, že se 
náš městys umístil na krásném 3. místě v hlavní soutěži obcí 
a měst vyhlášené krajem Vysočina v třídění odpadů „My třídí-
me nejlépe“ za rok 2008 v kategorii do 2000 obyvatel.

Hodnotí se celková výtěžnost vytříděnost odpadů v přepočtu 
na 1 obyvatele, více o soutěži na www.tridime-vysocina.cz. 

Tímto krásným umístěním jsme se zařadili mezi nejlepší obce 
v třídění odpadu v kraji Vysočina.



Zemřelí

Narozené děti
Dominik Bartůněk, Zahradní 360

Natálie Merunková, U Kapličky 257
Lucie Zítová, U Kapličky 277

Rodičům narozených dětí srdečně blahopřejeme

Odstěhovalí

Přistěhovalí

Matilda  Holcmanová, Potoční 330,
Marie Košťálová, Nová 211,
František Sedlák, Příčná 217

Pozůstalé rodině vyjadřujeme upřímnou soustrast

Michaela Horká, U Kapličky 268
Všechny nové občany srdečně vítáme v našem městysi

Libor Marek, Luční 81
Eva Růžičková, Luční 128

INFORMACE Z ÚŘADU MĚSTYSE
Informace o pohybu obyvatel za III. čtvrtletí 2008

Informace ze zasedání Rady a Zastupitelstva městyse Nové Veselí
Usnesení ze zasedání Zastupitelstva městyse Nové Veselí 

konaného dne 3. 10. 2008 – č. 12
ZM bere na vědomí:
1. Kontrolu zápisu a usnesení č.11 ze zasedání ZM, 

které proběhlo dne  31. 7. 2008.
2. Zprávu o činnosti rady městyse od posledního zase-

dání ZM, jak bylo předneseno starostou městyse Ivo 
Jonákem a bude přílohou zápisu.

3. Termín na předání návrhů k přípravě rozpočtu pro 
rok 2009.

ZM schvaluje:
1. Kupní smlouvu na odkoupení pozemku do vlastnic-

tví městyse parc.č. 908/7 o výměře 150 m2 za cenu 
dohodou ve výši 4 500 Kč.

2. Směnou smlouvu na směnu pozemku ve vlastnictví 
městyse parc.č.538 o výměře 1228 m2  za pozemek 
parc.č. 1558/1 o výměře 1140 m2. 

3. Úplatný převod pozemku parc. č. 160/5 o výměře 71 
m2 z majetku Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových do vlastnictví městyse Nové Veselí.

4. Předložení žádosti o finanční dotaci na bezbariéro-
vý vstup a bezbariérové úpravy v budově ZŠ na úřad 
vlády z Národního rozvojového programu mobilita 
pro všechny.

5. Předložení žádosti o finanční dotaci na víceúčelo-
vé školní a dětské hřiště z regionálního operačního 
programu Jihovýchod.

6. Čerpání rozpočtu za II. čtvrtletí 2008 v příjmech 
a výdajích dle jednotlivých kapitol, kdy celkové pří-
jmy jsou 10 623 453 Kč a výdaje 10 229 495 Kč.

7. Finanční spoluúčast městyse ve výši 7,5 % z částky 

cca 2 mil. Kč na grantovou žádost z regionálního 
operačního  programu Jihovýchod pro příspěvkovou 
organizaci ZŠ a MŠ Nové Veselí. Jedná se o technické 
zhodnocení školských zařízení a infrastruktury pro 
další vzdělávání a modernizaci učebních pomůcek 
a vybavení sloužících přímo k výuce. 

8. Připravenost akcí a jejich finanční výhled na rok 
2008 – 2010 v oblasti projektové přípravy, investi-
cích a opravách, dle předloženého materiálu radou 
městyse.

9. Finanční podíl ve výši 720 000 Kč pro SVK Žďársko 
na zhotovení kanalizace v ulici Nová.

10. Provedení opravy místní komunikace v ulici pod 
sokolovnou, kde předpokládané náklady budou cca  
520 000 Kč

ZM pověřuje:
1. Starostu městyse k podpisu kupní a směnné smlou-

vy na odkoupení a směny pozemků do vlastnictví 
městyse.

2. Starostu městyse k podpisu smlouvy se Svazem vo-
dovodů a kanalizací Žďársko na poskytnutí finanč-
ního příspěvku ve výši 720 000 Kč na stavbu kanali-
zace v ulici Nová.

ZM ukládá:
1. Radě městyse provést změnu obecně závazné vy-

hlášky o odpadech v souvislosti pořízení kontejnerů 
na bioodpady a zeleň.

Usnesení rady městyse ze dne 17. 9. 2008
Rada městyse bere na vědomí:
1. Kontrolu usnesení a zápisu z posledního zasedání RM.
2. Informaci od ředitele příspěvkové organizace o za-

hájení školního roku v ZŠ a MŠ. Stávající stav učitel-
ského sboru v ZŠ je 18 pedagogických pracovníků + 
1 asistent a 11 zaměstnanců  technického personálu. 
V MŠ je 6 učitelek a 4 pracovnice technického per-
sonálu. Počet dětí v ZŠ je 228 žáků   a v MŠ 78 dětí. 
Zprávu o provedeném výběrovém řízení na dodava-
tele stavby „Kanalizace v ulici Nová“. Pořadí nabídek 
– 1. První Žďárská a plynařská – 2 398 000 Kč. 2. 
VHS s.r.o. – 2 648 310 Kč, 3. Gremis s.r.o. – 2 701 
000 Kč. Zahájení prací bude od 1. 10. 2008.

3. Zprávy ze zasedání výboru kontrolního a finačního 
a komise MH, které zasedaly dne 9. 9. 2008.

Rada městyse schvaluje:
1. Materiál, který obsahuje podklady na přípravu akcí 

pro zhotovení projektových prací, investice a opravy 
na rok 2008 až 2010. RM doporučuje zasedání ZM 
ke schválení.

2. Objednání výpočtu nákladů (položkový rozpočet) 
na opravu MK v ulici Nová, Dolní a cesta kolem 
Hudlíku.
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3. Udělení souhlasu pro DDM ve Žďáře n/S., aby vyko-
nával pravidelnou zájmovou činnost (taneční krou-
žek) v ZŠ.

4. Podání žádosti o finanční dotaci na vládní výbor pro 
zdravotně postižené občany na akci „Bezbariérové 
úpravy v ZŠ. RM doporučuje zasedání ZM ke schvá-
lení.

5. Kontrolu čerpání rozpočtu městyse v příjmech a vý-
dajích za II. čtvrtletí 2008. RM doporučuje zasedání 
ZM ke schválení.

6. Podání žádosti na darování pozemku z majetku kra-
je Vysočina v Jihlavě parc.č.1553/14 o výměře 100 
m2 do vlastnictví městyse.

7. Finanční spoluúčast městyse na financování granto-
vé žádosti z operačního programu Jihovýchod prio-
ritní osa 3.3. pro příspěvkovou organizaci ZŠ a MŠ 
ve výši do 10 % z částky 2 mil. Kč. RM doporučuje 
zasedání ZM ke schválení.

8. Pověření dvou členů finančního výboru k výběru 
poplatku z místa při Svatováclavské pouti – Mgr. 
Jana Landsmana a Vladimíra Veselého. 

RM ukládá:
1. Starostovi městyse připravit podklady na zasedání 

ZM dne 3. 10. 2008.
2. Předsedovi stavební komise seznámit občany v ulici 

Nová se stavbou kanalizace od 1.10.2008.  Za účasti 
pana ředitele ZŠ prověřit nefunkčnost splachovadel 
na sociálním zařízení v budově ZŠ.

3. Starostovi a místostarostovi městyse zajistit výběr do-
davatele na dva  kontejnery  pro ukládání bioodpadu 
a na příštím zasedání informovat ostatní členy RM.

Usnesení rady městyse ze dne 14. 10. 2008
Rada městyse bere na vědomí:
1. Kontrolu usnesení a zápisu z posledního zasedání 

RM.
2. Umístění dvou nových kontejnerů na zeleň a kom-

postovatelný odpad u starého a nového hřbitova.
3. Náměty ze zasedání ZM dne 3. 10. 2008 a bude je za-

pracovávat k řešení při jednotlivých zasedáních rad.
4. Nabídku pozemku parc.č.969/2 o výměře 1285 m2 od 

úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových. 
S úřadem bude jednáno o bezúplatném převodu po-
zemku do vlastnictví městyse. Dále starosta městyse 
bude jednat se zástupcem dr. Kinského o vlastnictví 
kaple sv. Rocha.

5. Podání žádosti o dotaci na víceúčelové školní a dět-
ské hřiště z operačního programu Jihovýchod. Ter-
mín uzávěrky je 17. 10. 2008. Dále podání žádosti 
na úřad vlády na bezbariérové úpravy v budově ZŠ. 
Termín byl 15. 10. 2008.

6. Informaci o pokračování šetření pozemkových hra-
nic v zastavitelném území městyse v rámci pozem-
kových úprav.

Rada městyse schvaluje:
1. Objednání dvou kusů kontejnerů na ukládání kom-

postovatelného materiálu u fi BRASCO z Troubek 
za cenu 57 000 Kč. Kontejnery budou umístěny na 
prostranství před novým a starým hřbitovem.

2. Vypsáním výběrového řízení na projekční práce pro 
půdní vestavbu kabinetů a jiných potřebných pro-
stor v budově ZŠ.

3. Zřízení naučné cyklotrasy přírodním parkem Boh-
dalovsko Českým svazem ochránců přírody. Cyk-
lotrasa bude začínat a končit v Novém Veselí, dle 
přiložené barevné mapky. 

4. Prohlášení o vzniku práva k parcele č.303/19 o vý-
měře 969 m2 a to z majetku městyse do majetku po-
zemkového fondu. RM doporučuje zasedání ZM ke 
schválení.

5. Prohlášení o nabytí vlastnického práva k parcele st. 
č. 356 o výměře 205 m2 z vlastnictví městyse do vlast-
nictví úřadu pro zastupování státu ve věcech majet-
kových. RM doporučuje zasedání ZM ke schválení.

RM ukládá:
1. Starostovi městyse zajistit odeslání dopisů organiza-

cím, aby předložily návrh rozpočtu pro rok 2009 do 
10. 11. 2008. 

2. Starostovi a místostarostovi iniciovat jednání s měs-
tem Žďár n/S. a obcí Budeč o cyklotrase z Nového 
Veselí přes Vort do Žďáru n/S.

3. Starostovi městyse projednat s ředitelem ZŠ a zá-
stupcem fi CIVIC podmínky na přípravu podkladů 
pro půdní vestavbu kabinetů a dalších prostor v ZŠ. 

4. Starostovi městyse projednat na MěÚ ve Žďáře n/S. 
postup městyse při řešení přestupku při porušení 
obecně závazné vyhlášky o odpadech.

Usnesení rady městyse dne 6. 11. 2008
Rada městyse bere na vědomí:
1. Kontrolu usnesení a zápisu z posledního zasedání 

RM.
2. Písemné stanovisko VAS a.s. o stavu vodovodního 

potrubí v ulici Nová. Ze strany VAS je konstatováno, 
že vodovodní potrubí je v pořádku.

3. Zápis z místního šetření ohledně kácení náletových 
dřevin a topolové aleje na hrázi Veselského rybníka. 
Protokol z ohledání na místě samém bude zveřejněn 
na webových stránkách městyse.

4. Zprávu z jednání na firmě VAS a.s. ve Žďáře n/S. 
o programu opatření pro plán oblasti povodí 
Dyje. ČOV má být vybavena srážením fosforu, 
provedena rekonstrukce části kanalizace a napo-
jení obce Budeč v roce 2014 na ČOV v Novém 
Veselí.

5. Návrh úpravy změn ve vyhlášce o odpadech. Návrh 
bude doplněn dalšími náměty na příštím zasedání 
RM.
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6. Žádost o pronájem veřejného prostranství na koná-
ní pouti pro rok 2009 – 2010. Cena za pronájem zů-
stává na úrovni roku 2008.  

Rada městyse schvaluje:
1. Doplnění finančního výhledu o Projektovou přípra-

vu pro další bytovou zástavbu a zahájení přípravy na 
změnu územního plánu městyse na rok 2010.

2. Zhotovení silničního žlabu a asfalového nájezdu na vý-
jezdu z komunikace od Vortu na komunikaci Nové Ve-
selí – Březí n/Osl. do cenové výše cca 78 tis. Kč.

3. Přípravu smlouvy na dopravní obslužnost s firmou 
ICOM pro rok 2009.

4. Finanční odměnu pro ředitele příspěvkové organi-
zace za rok 2008.

5. Finanční dar pro český zahrádkářský svaz v Novém 
Veselí na opravu budovy moštárny ve výši 4 987 Kč.

6. Finanční dar pro dobrovolné sdružení zdravotně 
postižených dětí – Asociace rodičů a přátel zdravot-
ně postižených dětí ve Žďáře n/S.- ve výši 5 000,- Kč. 
Členy  jsou i tři rodiny z našeho městyse.

7)Finanční spoluúčast na rekonstrukci podlah a osvět-
lení v ordinaci dětského lékaře v budově zdravotního 
střediska městyse ve výši  50 % z celkové fakturace.

RM ukládá:
1. Předsedovi komise pro ÚP a posuzování staveb, na-

vštívit jednotlivé majitele RD v ulici Nová a zjistit, 
zda si budou chtít provést rekonstrukci kanalizační 
přípojky při rekonstrukci kanalizačního řádu.

2. Starostovi městyse zorganizovat schůzku ohledně ká-
cení stromů na hrázi Veselského rybníka, a to s od-
borníky na posuzování vodního díla, projektanta na 
opravu hráze, zástupce majitele a popřípadě zástupce 
inspekce životního prostředí,  SCHKO a za účastí ob-
čanů bydlících pod hrázi Veselského rybníka.

Usnesení rady městyse dne 18. 11. 2008
Rada městyse bere na vědomí:
1. Kontrolu usnesení a zápisu z posledního zasedání 

RM.
2. Informace npr. Mgr. Bohumila Šlapáka, vedoucího 

obvodního oddělení Policie ČR ze Žďáru n/S. o pro-
bíhající reformě Policie ČR, otázky bezpečnosti a ve-
řejného pořádku v našem regionu.

3. Konání valné hromady SVK Žďársko dne 27. 11. 
2008. Za městys se zúčastní starosta.

4. Informaci o schválené kalkulaci cen za uložení od-
padu na skládce v Ronově na rok 2009, a to odpad 
od smluvních obcí 850 Kč/t.

5. Zprávu o provedených úpravách tepelné izolace ve 
třech bytových jendotkách v MŠ

6. Informaci o krajské soutěži obcí o třídění odpadů 
„My třídíme nejlépe“. Nové Veselí se umístilo na 3. 
místě v hlavní soutěži a ve vedlejší soutěži na 8. mís-
tě.

7. Projednání stávající výši poplatku za likvidaci a od-
voz odpadů. RM prozatím nedoporučuje jeho zvý-
šení.

Rada městyse schvaluje:
1. Smlouvu o dopravní obslužnosti s fi ICOM na rok 

2009, kdy předběžné prokazatelné ztráty budou cca 
101 965 Kč.

2. Podání žádosti na kraj Vysočina o zakoupení 2 ks 
kontejnerů na bioodpad z grantového programu.

3. Směnnou smlouvu mezi 44 podílnickými obcemi 
Lesního družstva obcí a firmou Lesním družstvem 
obcí, dle předloženého soupisu, který bude přílohou 
usnesení. RM doporučuje zasedání ZM ke schválení.

4. Vypsání výběrového řízení na dodávku zařízení pro 
vybavení posilovny ve sportovní hale. Výsledek vý-
běrového řízení bude předložen na zasedání RM. 

5. Komisi pro výběr dodavatele na zhotovení PD pro 
půdní vestavbu v budově ZŠ ve složení: Ing. Veselá 
Hana, Šimůnek Petr, Mgr.Toman Miroslav a Jonák 
Ivo.

6. Komisi pro výběr dodavatele vnitřního vybavení 
posilovny ve sportovní hale ve složení: Ing. Veselá 
Hana, Materna Zdeněk Mgr., Šimůnek Petr a Land-
sman Jan Mgr. a náhradník Jonák Ivo.

RM ukládá:
1. Starostovi městyse zajistit vypsání výběrového řízení 

na vybavení posilovny ve sportovní hale minimálně 
od tří firem. 

2. Místostarostovi zajistit se členy komise MH instalaci 
vánočního stromu do 5. 12. 2008.

3. Starostovi městyse zaslat na kraj Vysočina žádost 
o grantovou dotaci 2 ks kontejnerů na bioodpad.

4. Místostarostovi městyse a členovi RM, dopracovat 
konečnou verzi změny vyhlášky o odpadech.

5. Starostovi městyse zaslat zástupcům fi Gremis foto-
dokumentaci o zjištěných nedostatcích při opravě 
tepelné izolace ve třech byt. jednotkách v MŠ.

Usnesení rady městyse dne 2.12. 2008
Rada městyse bere na vědomí:
1. Kontrolu usnesení a zápisu z posledního zasedání 

RM.
2. Informaci ze schůzky, kde byla podána zpráva o při-

pravované celkové opravě hráze Veselského rybníka. 
Vystoupil zástupce majitele fi Kinský Žďár, SCHKO, 
projektant a odborník na vodní díla. Na schůzku 
byli pozváni zastupitelé a občané bydlící Ve Dvoře 
a Na Zámku.

3. Informaci ze zasedání školské rady, které se uskuteč-
nilo dne 1. 12. 2008.

4. Návrh rozpočtu na rok 2009. Bude dokončeno na 
příštím zasedání RM.

5. Zprávu starosty městyse ze společného jednání na 
MěÚ ve Žďáře n/S. ohledně cyklotrasy ze Žďáru n/S. 
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do Nového Veselí. Bylo doporučeno zahájit jednání 
s tajemníkem MěÚ a radou města.

6. Informaci z jednání se starostou obce Budeč o po-
zemkových úpravách, o možné cyklotrase a silnič-
ním obchvatu.

7. Zprávu z valné hromady SVK Žďársko, která pro-
běhla dne 27. 11. 2008.

8. Informaci o možnostech při podávání projektů 
z programu ROP JV a krajských dotací.

9. Vyhlášku o odpadovém hospodářství. Starosta 
městyse text vyhlášky předá na odbor dozoru minis-
terstva vnitra ke kontrole a schválení.

Rada městyse schvaluje:
1. Výsledek výběrového řízení na zpracovatele PD pro 

„Půdní vestavbu v budově ZŠ“, kdy výběrová komise 
navrhuje toto pořadí – Ing. Lubomír Grošof 165 000 
Kč, Ing. Milan Pelikán 236 810 Kč, Ing. Josef Pohan-
ka 249 900 Kč.

2. Mimořádnou finanční odměnu pro ředitele příspěv-
kové organizace za II. pololetí roku 2008.

3. Ustanovení inventarizační komise ve složení – Mgr. 
Jan Landsman, MVDr. Zdeněk Křivánek, Marie 
Bártová a Ivana Bobková

4. Dodatek ke smlouvě o nakládání s odpadem na rok 
2009 s fi ODAS. Cena za službu je stanovena ve výši 190 
440 Kč. Za rok 2008 byla určena částka 177 980 Kč

5. Zhotovení skříně a stolu pro SDH v budově hasičské 
zbrojnice ve výši 28 000 Kč.

6. Program jednání na zasedání ZM dne 18. 12. 2008 
v 18,00 hod.

RM ukládá:
1. Starostovi městyse připravit podklady na zasedání 

ZM dne 18. 12. 2008.
2. Starostovi městyse jednat s fi ODAS o odvozu za-

hradního odpadu v kontejnerech do kompostárny 
nebo bioplynové stanice.

3. Starostovi městyse dohodnout termín jednání se zá-
stupci MěÚ ve Žďáře n/S. ohledně cyklotrasy Žďár 
n/S. – Budeč – Nové Veselí.

Usnesení rady městyse dne 9. 12. 2008
Rada městyse bere na vědomí:
1. Kontrolu usnesení a zápisu z posledního zasedání RM.
2. Zprávy ze zasedání výborů a komisí.
3. Informaci fi GREMIS o provedených opravách 

tepelné izolace v bytech v MŠ. Bude svolána společ-
ná schůzka za účasti nájemníků na místě samém.

Rada městyse schvaluje:
1. Smlouvu o převzetí ceny, finanční odměny na podporu 

odpadového hospodářství obce, za umístění na 3. mís-
tě v celkovém hodnocení v hlavní soutěži „My třídíme 
nejlépe“ vyhlášené krajem Vysočina na rok 2008.

2. Nájemní smlouvu s Povodím Moravy z Brna na 
umístění automatické srážkoměrné stanice v budově 
úřadu městyse.

3. Rozpočtová opatření č. 1 pro zasedání ZM a č. 2 
v kompetenci RM.

4. Rozpočet městyse v příjmech a výdajích dle jednot-
livých kapitol pro rok 2009.

5. Kontrolu rozpočtu  k 30. 11. 2008 v příjmech a vý-
dajích, dle jednotlivých kapitol

6. Doplnění programu na zasedání ZM – projednání 
možnosti dotačního titulu na zakoupení komposté-
rů pro občany

Rada městyse ruší – v usnesení č. 47 RM ze dne 18. 
11. 2008 v odstavci schvaluje bod 2) a v odstavci ukládá 
bod 3), neboť grant kraje Vysočina na kontejnery byl 
ukončen.
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Okénko z historie
Správa obce

Z práce řídícího učitele 
a rodáka Františka Sobotky,  
Historie Veselí a Nového 
Veselí, uvádíme další stať, 
kterou zveřejňování ukončí-
me. Celý materiál je uložen 
v archivní skříni na ÚM. 
Následně budeme zveřejňo-
vat statě o mladší historii.

Správu obce dříve vy-
konávali v Novém Veselí 
purkmistři s rychtářem 
a konšelé. Konšelů bývalo 
12 a ti volili ze svého středu 
purkmistra. Obecní úřad 
se každého roku obnovo-
val, při čemž se vrchnosti 
odváděla povinná dávka. 
K této obnově či renovaci 
se museli dostavit všichni 
dospělí občané. Starý úřad 
před odstoupením skládal 
účty. Za konšely byli zpra-
vidla voleni sedláci, ale také 
řemeslníci a domkáři. Nový 
úřad schvalovala vrchnost 
a přirozeně si mohla dosa-
dit toho koho chtěla. První 
z úřadu byl rychtář, které-
ho si jmenovala vrchnost 
a který byl rozhodující oso-
bou. Udržoval v obci pořá-
dek, netrpěl přestupování 
řádu, při úmrtí sousedů se 
staral o pozůstalé, sirotky 
a vdovy. U vdov obyčejně 
hleděl, aby se podle pomě-
rů pokud možno provdaly, 
aby mu vypadly z evidence 
a tím i ze starostí. Kontro-
loval škody na polích apod. 
Byl zástupcem vrchnosti 
v obci a požíval různých 
výhod. Například nemusel 
robotovat.

Po založení Veselí bývala 
zde patrně na pozemcích 
prvního lokátora svobodná 
a dědičná a to na dřívějším 
číslo 8. Poslední známý svo-
bodný rychtář byl Jan Starý, 
po jehož smrti koupil rych-

tu v roce 1596 vrchnosten-
ský úředník Šebestián An-
tonín ze Želechova i s listem 
svobodným. O čtyři roky 
později, v roce 1600, pro-
dala Anna Berková rychtu 
svému poddanému Toma-
nu Fickovi z Budče. Těmito 
prodeji zanikla svobodná 
rychta a vrchnost ustano-
vovala rychtáře podle své 
libosti. Soudní pravomoc 
nad menšími přestupky 
vykonával purkmistr, rych-
tář a konšelé. Soud zasedal 
patrně na rathouse na ny-
nějším čísle 93, kde bylo též 
vězení pro provinilce, jak to 
zaznamenáváme v Městské 
knize novoveselské. Vidi-
telným znakem pravomoci 
bylo právo pečetiti zeleným 
voskem. Když se v obci ujal 
gruntu hospodář nebo se 
sem přiženil, přijímala jej 
obec se zvláštním obřadem 
za spolusouseda. Obec po-
užívala vlastní pečeť a to 
znaku propůjčeného Zik-
mundem Heldtem, kterou 
pečlivě opatrovala, neboť 
teprve připojením nebo 
přivěšením se dotvrzovala 
pravost a správnost listiny. 
Vydávaly se stejné listiny 
dvěma nebo více stranám, 
stejnopisy listin se položily 
na sebe a úřad je porovnal, 
zda řezy na listinách jsou 
úplně shodné. Bylo-li tře-
ba prokázat pravost listiny, 
musely strany předložit vy-
dané listiny a úřad je porov-
nal zda jsou shodné. Jestliže 
by se řezy neshodovaly, bylo 
zřejmé, že jedna listina je 
nepravá. Takto opatřeným 
listinám se říkalo cedule ře-
zané, jak o nich často čteme 
v Městské knize novove-
selské uložené v Zemském 
muzeu v Brně.

Poddaní ve zdejším měs-
tečku se dělili na sedláky, 
podsedníky, řemeslníky 
a podruhy.

Sedláci se dělili na celolá-
níky, třičtvrtěláníky, polo-
láníky a čtvrtláníky. Byl zde 
také jeden dvoulán a jeden 
půldruhalán. Velikost lánů 
bývala na různých místech 
různá. U nás činila 140 - 
160 měřic orné půdy. Podle 
pozemkové knihy založené 

v roce 1665 bylo v Novém 
Veselí 47 usedlostí a to na 
dnešních domovních čís-
lech: 1 dvoulán na č.8, půl-
druhalán na č. 6, celolány 
na č. 2, 4, 5, 7, 17, 18, 57, 58 
a 81, třičtvrtělány na č. 61 
a 66, 11 půllánů na číslech 
9, 10, 11, 12, 13, 15, 19, 65, 
92 a 94, l čtvrtlán na č. 14, 
dva podsedky na č. 1, dru-
hý se nepodařilo lokalizo-
vat.         jb

Lípa svobody
Zatímco lípa tisíciletí zasazena v roce 2000 u zdravot-

ního střediska byla vandalem či vandaly zničena, lípa 
svobody dále roste. Tato lípa byla zasazena v památném 
jaru roku 1968 k padesátému výročí samostatné Čes-
koslovenské republiky a stojí v parčíku mezi kostelem 
a úřadem městyse. Měla původně i označení cedulkou 
lípa svobody, ale v době tzv. normalizace, musela být 
odstraněna. Lípa tedy žije a vzkvétá již plných 40 let.

Jar. Bílek

 Z divadelní činnosti
Sotva byla v březnu ukon-

čena tři představení součas-
né hry Narozeniny, začali 
mladí studenti Petr Vítek 
a Jiří Sobotka nacvičovat 
pohádkovou hru Jana Drdy 
Hrátky s čertem. Jejich sku-
pina má název Ochotnické 
divadlo, a jak se na mládí 
sluší, začali nově s pojetím 
této známé hry, novým ře-
šením scény, světly i hudbou 
a převážně s osvědčenými 
herci stávajícího souboru. 
Hra se velmi vydařila a ta-
ké diváci jejich úsilí ocenili 
velkou návštěvností během 
pěti představení na konci 
října a začátkem listopadu. 
Jejich úspěch zajišťuje po-
kračování tradičního ochot-
nického divadla v Novém 
Veselí, až odstoupí nejstarší 
ochotníci.

Od září začala mladá 
část souboru nacvičovat, 
sice trochu ve stísněných 
podmínkách kvůli dokon-

čení a uvedení hry Hrát-
ky s čertem, pohádkovou 
hru O království z Nemá-
nic. V této hře se  pod ve-
dením nestora Jaroslava 
Bílka představilo na pro-
sincovém prremiéře osm-
náct mladých divadelních 
ochotníků, z nichž mnozí 
vystupovali poprvé. Za-
čali jsme také s nácvikem 
klasické hry Aloise Jiráska 
Lucerna, jejíž premiéra je 
plánována na březen 2009. 
Divadelní sezónou  2008-
09 si připomínáme 135 let 
od sehrání první divadelní 
hry v městečku. Za třemi 
inscenacemi nacvičenými 
a sehranými v průběhu jed-
né divadelní sezóny je třeba 
vidět mnoho dobrovolné 
a usilovné práce. Každá 
hra se v průměru zkouší po 
dvaceti zkouškách, které 
se odehrávají o víkendech. 
Pro Nové Veselí určitě  pla-
tí: Divadlo žije!   Jar. Bílek
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Ze školství

Oslavovat se dá, kde co. 
Důvod k oslavě si kaž-
dý určitě najde. Někdo 
slaví v rámci třídy naro-
zeniny a svátky dětí, ně-
kdo zase oslavuje výročí 
existence školy. My jsme 
se rozhodli na podporu 
našeho nového školního 
vzdělávacího programu, 
který se zabývá ekolo-
gickou a enviromentální 
výchovou, slavit světové 
dny připomínající nut-
nost ochrany všeho živé-
ho na naší planetě. 

Tím prvním význam-
ným dnem byla akce „ 
UKLIĎME SVĚT“. Celá 
školička vyzbrojena po-
znatky z řízených i vol-
ných rozhovorů, proč 
ochraňovat naši plane-

tu, se připravila na úklid 
zahrady MŠ a blízkého 
okolí. Počasí nám sice 
moc nepřálo, ale důleži-
tější byla chuť a energie, 
kterou jsme chtěli využít  
na užitečnou věc. Ze za-
hradního kabinetu jsme 
vytáhli potřebné nářadí – 
březová košťata, hrabičky, 
kotoučky i lopaty a každý 
přiložil ruku k dílu.

Na koho nářadí nezby-
lo, ten chodil po zahradě 
s kyblíkem a sbíral kla-
cíky a kameny. Za chvíli 
byla zahrada jak ze ška-
tulky a my jsme spoko-
jeně odcházeli do svých 
tříd. Tam jsme si ještě 
s dětmi připomněli nut-
nost uklidit i u svých do-
movů.

Podzimní svátky a slavnosti
ve Školičce Kamarád

|Dalšími dny, které jsme 
slavili, byl DEN VÝŽIVY 
a DEN ZVÍŘAT. Prvně 
jmenovaný svátek jsme 
pojali velmi zdravě a zor-
ganizovali „Zeleninovou 
olympiádu“. Soutěžilo se, 
jak jinak, v měření sil za 
pomoci plodů zahrady. 
Děti s rodiči vozily bram-
bory na velkém kotouči, 
srážely kuželky zelím, 
vzpíraly dýně, přenášely 
cibuli z vysokého koše do 
nízkého, přesypávaly zrní 
z ošatky do úzké láhve, 
házely mrkví na terč. To 
vše se bodovalo a měřilo 
na čas. Abychom vypl-
nili prostor mezi vyhod-
nocením jednotlivých 
disciplín, čekalo všech-
ny účastníky olympiády 
zdravé občerstvení. Naše 
paní kuchařky, které za-
slouží pochvalu za jejich 
přístup k našim aktivitám 
(podporují nás ve všem), 
udělaly zeleninové a ovoc-
né mísy, napekly brambo-
ráčky a připravily ovocný 
nápoj z jablek a ostružin. 
Na vítěze čekaly netradič-
ní ceny -  medaile vyro-
bené na zakázku pro tuto 
akci, ovocné koše a pro 
ostatní účastníky vitamí-
nové bonbony s hrozno-
vým cukrem, ovoce a pas-
telky. 

Posledním dnem, který 
bychom  Vám chtěli více 
přiblížit, je SVĚTOVÝ 
DEN ZVÍŘAT.

Dětem jsme při tématic-
kých rozhovorech o pla-
netě a zvířecí říši nabídli 
možnost zvířecí adopce 
v ZOO. Dětem se záměr 
velmi zalíbil, bylo však 
nutné vybrat zvíře, kte-
ré jsme schopni v rámci 
MŠ finančně podporovat. 

Každý rok naše děti sou-
těží ve školkové kaštaniá-
dě a výtěžek se pohybuje 
cca od 1.000 – 1.500 Kč. 
Právě tyto peníze jsme 
chtěli ve prospěch vy-
braného zvířete posílat. 
Proto jsme uspořádali 
volby, a po představení 
všech zvířecích kandi-
dátů děti házely za plen-
tou do košů s fotografií 
zvířátka barevné míčky. 
Po sečtení všech míčků 
jasně zvítězil ježek ušatý. 
Nakonec se při kaštaniá-
dě podařilo nasbírat ta-
kové množství kaštanů, 
že výtěžek byl 4.650 Kč, 
a tak peníze vyšly nejen 
na zvířecí adopci, ale i na 
nákup dřevěných nástěn-
ných obrázků. 

Ale to nebylo vše. Den 
před svátkem zvířat čeka-
lo děti velké překvapení. 
Každá třída dostala do své 
péče jedno živé zvířátko, 
aby se děti učily pečovat 
o živého tvora, vytvářet 
mu ty správné podmín-
ky k životu a zároveň učit 
děti odpovědnosti.

Ve třídě Berušek se tak 
v akváriu zabydlel rak říč-
ní, ve třídě Koťátek vodní 
želva a ve třídě Kuřátek le-
guán zelený. S dětmi jsme 
si našli potřebné informa-
ce na internetu a v ency-
klopediích, a pak jsme si 
také dohodli pravidla, jak 
se budeme o naše zvířátko 
starat.

Naši předškoláci hned 
pro svého leguána připra-
vili ovocný dort – nakrá-
jeli ovoce, které má legu-
án rád, a na vrch misky 
ozdobně nakrojili jablíč-
ko. Zvířátka si u nás po-
malu zvykají a děti se pro 
ně snaží chystat dobroty 
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– hledají žížaly pro žel-
vu, chytají pro ni mouchy 
a pro leguána trhají listy 
pampelišky. 

Doufám, že se nám v na-
šich záměrech vzbuzovat 

nejen v dětech, ale i v do-
spělých, zájem o ekolo-
gickou a enviromentální 
výchovu, bude dařit a že 
s podobným nadšením 
oslavíme i zbylé světové 

dny. Pokud děti již odma-
lička povedeme k potře-
bě ochrany naší planety 
a kvalitního života na ni, 
odpovědnosti za své cho-
vání a jednání, odkazuje-

me tím dětem jejich lepší 
budoucnost a šanci prožít 
život na čisté planetě. 

 Monika Kovalská
Školička Kamarád

Nové Veselí

Zprávičky ze školy
Již druhým rokem je naše 

škola zapojena do me-
zinárodního programu 
Ekoškola  (Eco-Schools) 
. Jedná se o program, 
v rámci kterého se žáci 
učí o environmentálních 
tématech a zároveň sami 
usilují o minimalizaci 
a třídění odpadů, úspory 
energie či vody a zlepšení 
životního prostředí ško-
ly a jejího okolí. Zaklá-
dají celoškolní pracovní 
tým Ekoškoly, vytvářejí si 
vlastní ekokodex, analy-
zují současnou situaci na 

škole v uvedených oblas-
tech a navrhují zlepšení, 
která se snaží posléze na-
plnit. Členy našeho Eko-
týmu jsou dva zástupci 
z každé třídy, ředitel ško-
ly, někteří učitelé i ve-
doucí školní jídelny a pan 
školník. Téma ekologie se 
tak promítá opravdu do 
všech oblastí života školy. 
V minulém školním roce 
jsme se věnovali zejména 
zlepšování prostředí ško-
ly a přeměně zahrady na 
přírodní učebnu, tento 
školní rok  se zaměřujeme 

hlavně na téma odpadů. 
Na prvním stupni probí-
há mezitřídní soutěž ve 
správném třídění, starší 
žáci připravují pro men-
ší spolužáky pohádku 
o tom, proč a jak třídit. 
Od ledna začínáme se 
sběrem hliníku a použi-
tých baterií, odevzdat ve 
škole je mohou  všichni 
obyvatelé obce. Uvítáme  
náměty a připomínky 
k dalšímu zlepšení práce 
školy v oblasti ochrany 
životního prostředí. 

Pokud se nám podaří 
splnit naplánované úko-

ly, rádi bychom na jaře 
příštího roku požádali 
o udělení mezinárodního 
titulu Ekoškola. Poděko-
vání patří všem členům 
Ekotýmu, ostatním žá-
kům školy a našim spo-
lupracovníkům z řad ro-
dičů i veřejnosti. Nejen 
jim, ale i všem ostatním 
přejeme vánoční poho-
du a radost nezávislou na 
množství a ceně dárků 
a mnoho zdraví a sil (ne-
jen k ochraně přírody) do 
příštího roku. 

Eva Nováková
ZŠ Nové Veselí

Ze sportu

Příchodem vánočních 
svátků nastává nejen pře-
lom v roce, ale i přelom 
v krajských volejbalových 
soutěžích. 

Mladší žákyně byly pro 
tuto sezónu přihlášeny do 
dvou soutěží. První z nich 
je meziokresní přebor 
v minivolejbale, tzv. “čtyř-
ky“. V soutěži jsou přihlá-
šena dvě veselská družstva. 
Družstvo „A“ se v současné 
době nachází na čtvrtém 
místě a družstvo „B“ na 17 
místě v tabulce. Poslední 
listopadovou neděli byl 
jeden z turnajů „čtyřek“ 
uspořádán i v Novén Ve-

selí, kde pro odehrání 
čtvrté skupiny posloužila 
Sokolovna. Turnaje se tak 
mohlo zúčastnit  všech 24 
družstev, to znamená více 
jak 130 děvčat. Druhou 
soutěží mladších žákyň 
je krajský přebor. Zde se 
naše družstvo na konci 
roku drží na pátém místě 
z celkových sedmi přihlá-
šených družstvech. První 
lednový víkend čeká děv-
čata přátelské utkání s TJ 
Sokol Bedřichov v rámci 
zimního soustředění toho-
to družstva. 

Starší žákyně jsou při-
hlášeny do krajského pře-
boru o osmi družstvech. 
Naše děvčata se v půli 
sezóny nachází na pátém 
místě. Před vánočními 
svátky družstvo čeká přá-
telské utkání s kadetkami 
ze Žďáru nad Sázavou. 
Nutno také dodat, že ka-
pitánka družstva starších 

žákyň Andrea Křivánko-
vá byla přijata do krajské-
ho centra mládeže (KCM 
Jihlava), kde bude repre-
zentovat kraj Vysočinu. 
V sobotu 20. 12. bude 
pro všechny příznivce ve 
sportovní hale uspořádán 
rodinný turnaj dvojic.

Družstvo mužů v kraj-
ském přeboru mužů se 
svými 5 výhrami a 9 po-
rážkami prozatím ob-
sadilo 8 místo. Ženy se 
průběžně připravují na 
jarní dohrávku krajského 
přeboru žen II. třídy.      

(kři)

VOLEJBAL

BIKETRIAL

Nově založený  sportovní 
oddíl Biketrialu při TJ So-
kol  v Novém Veselí uza-
vře svou první sezónu ke 

konci roku 2008. S tímto 
sportem se mohli novo-
veselští občané seznámit 
již v květnu při vystoupení 
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Begginer C (pro jezdce od 
10 do 12let). V Přeboru 
České republiky pro pokro-
čilé Michal Pavlík obsadil 
celkové 2. místo v kategorii 
Poussin (pro jezdce 7-9let). 
Za tyto krásné výsledky 
je třeba poděkovat nejen 
jezdcům, ale také vedení 
městyse Nové Veselí a TJ 
Sokol Nové Veselí. Městys 
umožnil sportovcům tré-
novat v „bikeparku“ v let-

ním období. V zimních 
měsících můžeme trénovat  
se svolením TJ Sokol v pří-
sálí sokolovny. Za to jim 
patří velké poděkování. 

Všem jezdcům za dosa-
žené úspěchy gratulujeme 
a přejeme hodně zdra-
ví a dalších sportovních 
úspěchů v následujících 
sezónách.

J.Mikla a biketrialisté 
z Nového Veselí

HÁZENÁ

Nový soutěžní ročník 
2008/2009 odstartoval náš 
oddíl ve spolupráci s Kol-
pingovým dílem České re-
publiky a Nízkoprahovým 
centrem Spektrum uspo-
řádáním mezinárodního 
házenkářského turnaje pod 
názvem Rozhodni se sám, 
kterého se zúčastnilo na 600 
mladých házenkářů ze 4 
zemí. Turnaj byl organizo-
ván pro tři věkové kategorie 
a zástupci našeho oddílu si 
v něm vedli více než dob-
ře. Minižáci obsadili první, 
páté a desáté místo, mladší 
žáci deváté a druhé místo 
a starší žáci desáté a třetí 
místo. Součástí třídenního 
turnaje byla benefiční akce, 
jejíž výtěžek byl věnován 
Nízkoprahovému centru 
Spektrum ve Žďáře nad Sá-
zavou, které realizuje pro-
gramy primární prevence 
na základních školách ve 
Žďáře nad Sázavou a jeho 
okolí.

A jak si naše družstva ved-
la v podzimní části soutěže? 

Muži „A“ s nově slože-
ným omlazeným týmem 
nenastupovalo do sezony 
s žádnými ambicemi. Pri-
oritou bylo stabilizovat 

kádr a pracovat na novém 
herním pojetí. V prvním 
utkání naši narazili na 
loňského vítěze SHC Ma-
loměřice a po velmi dob-
rém výkonu uhráli remízu 
27:27. Následovalo velmi 
těžké utkání ve Velkém 
Meziříčí, kam jsme roz-
hodně nepřijížděli jako 
favorité. Po kolektivním 
výkonu a vítězství 30:29 
však hráči získali velmi 
cenné body. Vítězná série 
našeho družstva pokračo-
vala až do předposledního 
kola, ve kterém jsme zajíž-
děli na hřiště vedoucího 
Zlína. Výborně rozehrané 
utkání jsme prohráli až 
díky nezvládnuté koncov-
ce v poměru 23:25. Utkání 
jako přes kopírák probí-
halo i v Brně Bohunicích, 
kde jsme remízovali 27:27. 
Po jedenácti odehraných 
utkání patří našemu týmu 
druhá příčka se ztrátou tří 
bodů na vedoucí Zlín. 

Muži „B“ zahájili pod-
zim vítězstvím nad Bohu-
nicemi „B“ 29:27 a Malo-
měřicemi „B“ 52:19. První 
porážka přišla až v Brně 
IV v poměru 26:30: Násle-
dovala tři vítězství s Tišno-
vem, Sokolnicemi a Nový-
mi Bránicemi. Další ztráta 
bodů přišla v Ivančicích, 
ale následující tři utkání 
naše družstvo zvládlo a se 

ziskem 14 bodů je na 2. 
místě Jihomoravské ligy.

Starší dorost po tříleté 
přestávce startuje v nej-
vyšší dorostenecké soutě-
ži. Úvod sezóny byl jako 
z říše snů,  když jsme po-
stupně porazili Jičín 34:26, 
Lovosice 32:27, Kopřivnici 
33:32, Plzeň 25:24 a Tře-
boň 40:32. Poté však přišla 
série se třemi nejlepšími 
celky tabulky a zde se na-
šemu družstvu přesta-
lo dařit. Náročná utkání 
se podepsala na fyzické 
kondici družstva, která 
měla za následek i poráž-
ku v posledním utkání se 
slabými Bohunicemi v po-
měru 27:30. Našim doros-
tencům tak patří se ziskem 
10 bodů 7. příčka tabulky.

Mladší dorostenci na-
stoupili do letošní sezóny 
s velmi úzkým kádrem 
hráčů, což se zákonitě 
projevuje i na výsledcích 
v nejvyšší dorostenecké 
soutěži. Úvod sezóny začali 
výhrou nad Maloměřicemi 
36:21, ale poté přišla série 
tří proher. Bodovali až v 5. 
a 7. kole doma proti Litovli 
a Prostějovu. Z utkání hra-
ných na hřištích soupeře 
však nepřivezli jediný bod 
a tak jim patří se ziskem 6 
bodů 10. místo tabulky.

Starší žáci mají výborný 
perspektivní tým, který 

v průběhu podzimu ne-
okusil hořkost porážky. 
V mnoha utkáních vítězi-
li rozdílem několika tříd 
a zaslouženě vedou tabul-
ku Jihomoravského kraje.

Mladší žáci tomto roč-
níku vstoupili do soutěže 
pouze s jedním družstvem. 
Důvodem je, že oblast-
ní svaz již nepovolil start 
dvou družstev jednoho 
oddílu v jedné soutěži. Při-
pomeňme, že utkání této 
kategorie se skládá ze tří 
disciplín: osobní obrany, 
klasického utkání a shoot 
outů, takzvaných trháků. 
Za každou vyhranou dis-
ciplínu se v utkání připisu-
jí 2 body, takže z jednoho 
utkání si družstvo může 
připsat až 6 bodů. Mladší 
žáci mají po podzimu cel-
kem 51 bodů, což je řadí 
na 2. místo tabulky. 

Stále nejpočetnějším druž-
stvem oddílu je přípravka, 
tedy družstvo minižáků. 
V současné době máme 
36 hráčů rozdělených do 5 
družstev, která hrají turnaje 
pořádané Jihomoravským 
svazem. V těchto turnajích 
nejde o body, ale především 
o osvojení si základů háze-
né a jejich pravidel. I přesto 
však naše družstva většinu 
utkání vyhrávají. 

Krajské centrum ta-
lentované mládeže re-

u příležitosti setkání rodá-
ků a přátel městyse Nové 
Veselí, kde jezdci předvá-
děli jízdu přes překážky 
pomocí speciálního kola. 

Oddíl vedený p.Jiřím Mik-
lou, p.Markem Štikarem 
a p.Vladimírem Pavlíkem 
se hned při první účasti 
v závodech Přeboru moto-
cyklové federace HI-TEC 
CUPU pro začátečníky 
a Přeboru České republi-

ky pro pokročilé výborně 
zhostili úkolu zviditelnit 
oddíl Biketrial Team Nové 
Veselí.  Jezdci se umístili 
v HI-TEC CUPU pro začá-
tečníky takto - Jiří Rössler 
1.místo v kategorii Beggi-
ner A (pro jezdce 15let a ví-
ce), David Kotík 8.místo 
v kategorii Begginer B (pro 
jezdce 12-14let), Vojtěch 
Štikar 1.místo a Dominik 
Mikla 4.místo v kategorii 
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prezentované nejen hráči 
Nového Veselí, ale i nejta-
lentovanějšími sportovci 
z ostatních oddílů kraje 
Vysočina dosahují velmi 
dobrých turnajových vý-
sledků. Za zmínku stojí 4. 
a 9. místo mladších žáků 
na mezinárodním turnaji 
v maďarském městě Györ 
a 4. místo starších doros-
tenců na turnaji v maďar-
ském Veszprému. 

Mezi největší úspěchy 
KCTM patří vítězství 

mladších žáků v házen-
kářském desetiboji, který 
pořádal Český svaz házené 
v červnu v Olomouci. Této 
akce se účastnili vítězové 
všech krajů a vítěz deseti-
boje se stal mistrem ČR. 
KCTM Vysočina TJ Sokol 
Nové Veselí se kvalifiko-
val jako přeborník Jižní 
Moravy a prošel celým 
kláním bez větších problé-
mů, když 5 z 10 disciplín 
vyhrál a zaslouženě se stal 
mistrem ČR.

Český svaz házené kromě 
desetiboje organizoval ce-
loroční soutěž pod názvem 
Handball Tour, určenou 
pro všechny družstva z ČR. 
Celá soutěž probíhala tur-
najovým způsobem po 
celý soutěžní ročník. Naše 
družstvo se i v této soutěži 
stalo suverénním vítězem.

S radostí nad dosažený-
mi výsledky jednotlivých 
družstev bych chtěl tradičně 
poděkovat všem hráčům 
a trenérům za svůj čas a úsi-

lí, které vkládají do tohoto 
krásného sportu a díky do-
saženým výsledkům repre-
zentují náš oddíl i obec. Vel-
ké uznání patří také věrným 
fanouškům, kteří v hojném 
počtu navštěvují domácí 
utkání a dělají tak skvělou 
kulisu, kterou v mnoha pří-
padech ocenil i soupeř. 

S blížícím se koncem roku 
přeji všem krásné vánoč-
ní svátky a mnoho zdaru 
v novém roce.

Miroslav Chlubna

NOVOVESELSKÝ ZPRAVODAJ vydává Městys Nové Veselí, pro občany Nové-
ho Veselí zdarma. Tiskne Horácká tiskárna v Novém Městě na Moravě pod číslem 
266/2008. Počet výtisků 430. Evidenční číslo: MK ČR E 11289.

INFORMACE Z ÚŘADU MĚSTYSE
• Majitel a vlastník Veselského 
rybníka a hráze Kinský, a.s. upo-
zorňuje všechny občany, že pěší 
chůze nebo jízda na kole je povo-
lena pouze na vlastní zodpověd-
nost. Hrozí nebezpečí padajících 
větví z přestárlých topolů. 
• Upozorňujeme majitele au-
tomobilů, aby neparkovali na 
místních komunikacích, veřej-
ných prostranstvích  a hlavní sil-
nici. Při úklidu sněhu mohou být 
jejich vozidla poškozena odklí-
zecí technikou. Při opakovaném 

parkování na MK, hlavní silnici  
a veřejných prostranstvích bude 
pořizována fotodokumentace, 
která v   případě nerespektování 
tohoto upozornění bude pře-
dána dopravnímu inspektorátu 
Policie ČR. Je nutné si uvědomit, 
že místní komunikace a veřejná 
prostranství nejsou určena k tr-
valému parkování motorových 
i nemotorových vozidel. Každý 
majitel vozidla si musí zajistit 
parkování na svém vlastním po-
zemku celoročně.

Půjčovní doba knihovny o vánočních svátcích
 Úterý 16. 12. ZAVŘENO
 Čtvrtek 18. 12. 13,00 – 17,30
 Úterý 23. 12. 13,00 – 16,00
 Čtvrtek 25. 12. SVÁTEK
 Úterý 30. 12. 13,00 – 17,30
 Čtvrtek 1.   1. NOVÝ ROK

Vánoční akce v Novém Veselí
 6. 12. Adventní zpívání na městečku
 16. 12. Adventní varhanní koncert v 18,00 hodin
  v kostele sv. Václava
 17. 12. Adventní zpívání pro seniory v 15,00 hodin
  v obřadní síni městyse
 24. 12. Koledy z věže kostela sv. Václava v 17,00 hodin
 24. 12. Půlnoční mše svatá ve 22,00 hodin
 25. 12. Mše svatá v 8,00 hodin
 26. 12. Mše svatá v 8,00 hodin

Pozvánka na výstavu - Panenky v krojích
Originální porcelánové panenky oblečeny do originálních re-
plik lidových krojů z dílny Dagmar Jurčíkové, Marie Žilové 
a Evy Jurmanové se vám představí v Horáckém muzeu v No-
vém Městě na Moravě od 7. 12. 2008 – 31. 1. 2009
otevřeno: úterý – sobota  9,00 –16,00 hodin

Kulturní akce počátkem roku 2009
leden - březen

 24. 1. 2009 Hasičský ples
 7. 2. 2009 Ples ZDT
 14. 2. 2009 Dětský karneval
 21. 2. 2009 Masopustní obchůzka od 10,00 hod.
  a masopustní dozvuky od 20,00 hod
 březen divadelní představení Lucerna
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Třídění odpadu na hřbitovech a ukládání 
kompostovatelného a biologického odpadu
Jistě jste si povšimli, že u sta-

rého i nového hřbitova přibyly 
velkoobjemové  kontejnery šedé 
barvy. Jsou označeny nápisem 
„ KO M P O S T O VAT E L N Ý  
ODPAD A BIOODPAD BEZ 
VĚTVÍ  Z  OŘEZU STROMKŮ 
A KEŘŮ“.  Jsou připraveny pro 
popsané odpady ze hřbitovů ale 
i z Vašich zahrad a domácností 
(pokud je nedokážete zpracovat 
na svých pozemcích). Vhazujte 
např. trávu, plevel, seno, hnůj 
z chovu drobných zvířat, listí, 
hobliny a piliny, velmi jemně 
rozdrcenou dřevní hmotu, po-
pel ze dřeva, apod. POZOR 
– žádné větve! Takto soustře-
děný odpad budeme odvážet do 
kompostárny. Cena za uložení 
bude cca 250 až 350 Kč za tunu 
(pro rok 2009).

Původní staré velkoobjemové 
kontejnery (zelené) jsme ozna-
čili popisem „SMĚSNÝ OD-
PAD ZE HŘBITOVA (VĚNCE 
Z HROBŮ)“. Do nich vhazujte 
prosím pouze popsané hřbitov-
ní odpady, např. věnce z vět-
ví, popř. s příměsí jiných než 
přírodních materiálů, voskové 
květiny, samotný vosk, apod. 
POZOR - není dovoleno vha-
zovat Vaše domovní odpady 
ani větve. Takto soustředěné 

odpady budeme vyvážet do Ro-
nova. Cena za uložení bude cca 
850 Kč za tunu (pro rok 2009).

Nadále zůstávají na hřbito-
vech malé kontejnery na bílé 
a barevné sklo a na plasty. Do 
žlutého kontejneru na plasty 
patří také  KELÍMKY (i s vos-
kem) od svíček a plastové kvě-
tináče! Nevhazujte je prosím 
do velkého kontejneru.

Do panely ohraničeného pro-
storu u starého hřbitova se může 
ukládat POUZE HLÍNA z hro-
bů. Ostatní odpad jako obruby 
z hrobů, rozbité pomníky, velké 
kameny, beton,  apod. si musí 
každý majitel hrobu zlikvidovat 
sám na vlastní náklady. Nene-
chávejte tyto odpady před hřbi-
tovem! Platí to především pro 
opravy hrobových míst. 

Děkujeme vám, že třídíte odpad.
Petr Hron


